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ZÁŘÍ 2011 

 

1. září 2011 – žáci Základní školy ve Žďáru nad Orlicí 
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Výpis z usnesení z veřejného zasedání konaného dne 14. září 2011 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. podání žádosti o bezúplatný převod zemědělských pozemků p.č. st. 294, 295, 296 a 297 
v k.ú. Žďár nad Orlicí podle § 5 odst. 1 písm. d) zákona č. 95/1999 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů a podání žádosti o úplatný převod zemědělských pozemků p.č. 164/6 
a 673/6 v k.ú. Žďár nad Orlicí podle § 5 odst. 6 zákona č. 95/1999 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. Dále ZO schvaluje přijetí výše uvedených pozemků do vlastnictví 
obce. 

2. přednesená rozpočtová opatření v plném rozsahu a pověřuje účetní obce jejich 
provedením v účetním období 9/2011. 

3. přednesené zprávy kontrolního a finančního výboru. 

4. Smlouvu o zřízení věcného břemene č.: IP-12-2003273/VB/2 Žďár nad Orlicí – přípojka nn 
Daniel mezi povinným Obcí Žďár nad Orlicí a oprávněným ČEZ Distribuce, a.s.. 

Zastupitelstvo obce zamítá: 

1. uzavření nové pojistné smlouvy obce na základě nabídky pojišťovny Kooperativa. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

1. informace k připravovaným změnám vlakového jízdního řádu pro rok 2011/2012. 

Zpracovala: M. Benešová  

 

 

Váţení spoluobčané, 

 úvod zářijového vydání zpravodaje jsem se rozhodla věnovat sice 

nepoetickému, ale stále diskutovanému a aktuálnímu tématu – 

ODPADŮM. 

 Není jiţ ţádným tajemstvím, ţe je připravena novela zákona o 

místních poplatcích, která (pokud projde schvalovacím procesem) by 

zvedla zákonnou hranici pro výběr poplatků za odpady z pětistovky na tisíc korun 

ročně. Průměrné náklady na osobu jsou totiţ mnohem vyšší neţ vybíraná částka od 

občanů, jelikoţ dochází ke kaţdoročnímu nárůstu poplatků za skládkovné.  

 V naší obci drţíme cenu za svoz a likvidaci odpadů pod zákonnou hranicí 500,- 

Kč a jiţ od roku 2007 aţ do současnosti vybíráme 480,- Kč za trvale hlášenou osobu a 

rekreační objekt. Skutečné náklady na svoz za osobu např. v roce 2011 činí 774,- Kč. 

Jednoduchým matematickým úkonem zjistíme, ţe obec doplácí ze svého rozpočtu na 

kaţdého obyvatele v průměru 294,- Kč. V konečném výsledku to znamená pro obec 

doplatit zhruba 130 000,- Kč ročně. Novela zákona chce obcím umoţnit zvýšení 

poplatku za likvidaci odpadů, a tím dofinancovat buď část, nebo celý rozdíl ve výše 

zmíněných nákladech. 
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 Je 130 000,- Kč hrazených z prostředků obce hodně nebo 

málo??? Záleţí na tom, z jakého úhlu pohledu na věc pohlíţíte. 

V současné době je to pro rozpočet obce únosné. Zároveň je jasné, ţe 

tyto finance by mohly poslouţit i v jiných veřejně-prospěšných 

aktivitách obce. Zda se poplatky za odpady budou v naší obci 

zvyšovat, záleţí z velké části na nás - občanech, zejména na našem 

přístupu k třídění odpadů. Pokud se bude zvyšovat hmotnost vyprodukovaného 

komunálního odpadu, budeme více platit za skládkovné. A z této přímé úměrnosti 

logicky vyplývá, ţe obec nebude schopna „ze svého“ hradit stále se zvyšující rozdíl 

v nákladech za odpady. 

 Vím, ţe většina z Vás přistupuje k třídění zodpovědně (o tom svědčí i loňské 

druhé místo v krajské soutěţi „Čistá obec“). Ale bohuţel jsou i lidé, 

které lze přirovnat k ne zrovna nejčistotnějšímu domácímu 

zvířátku. Svým komunálním, velkoobjemovým nebo bio odpadem 

plní i veřejné popelnice, které k těmto účelům neslouţí. Z tohoto 

důvodu musel být zrušen kontejner pro komunální odpad slouţící 

rekreantům na stanovišti u rybníčka. Dlouhodobě byl zneuţíván 

k ukládání všech moţných i nemoţných komodit a svozová firma 

po právu odmítala obsah sváţet.  

 Na výše uvedené se samozřejmě dá reagovat známou nerudovskou otázkou 

„Kam s ním?“ Odpověď je prostá. Pokud třídíme sklo, papír, plasty – samotný 

komunální odpad je eliminován na minimum. Velkoobjemový (nábytek), stavební (suť) 

a bio (tráva, listí, větve) odpad je za poplatek přijímán na nedalekém sběrném místě 

v Albrechticích nad Orlicí (bývalý merglák). 

 I kdyţ jsem názoru, ţe jsme typem obce, která by neměla mít problém se 

zpracováním bioodpadu domácím kompostováním, jsou i pro zkušeného zahrádkáře 

chvíle, kdy je toho přírodního materiálu prostě moc. Proto jsme se rozhodli pro 

zkušební sběr bioodpadu, který jsme zahájili v měsíci srpnu, a v případě zájmu 

občanů se bude konat několikrát ročně. 

 Svoz nebezpečného odpadu se koná dvakrát ročně (na jaře a na podzim) a na 

termín konání jste upozorňováni prostřednictvím letáků dodaných přímo do 

poštovních schránek.  

 Dalšího odpadu, který uleví Vašim popelnicím se můţete zbavit dne 8.10.2011, 

kdy proběhne sběr starého ţeleza, tradičně svozem, za pomoci členů Sboru 

dobrovolných hasičů. 

 Odpady a jejich ukládání nejsou samozřejmě problémem jen 

v naší obci. Z ekologického hlediska je to problém celosvětový. Ale bez 

určité ukázněnosti a pocitu odpovědnosti, který musí začít u 

jednotlivce – kaţdého z nás – se bude současný stav pouze zhoršovat. 

A to například jiţ zmíněným zvýšením poplatku za odpady. 

  Martina Benešová 



 
Z p r a v o d a j  o b c e  Ž ď á r  n a d  O r l i c í  

 
stránka 4 

 

 V měsíci červnu byli zástupci obcí informováni  

o připravovaných změnách ve vlakových jízdních 

řádech pro období 2011/2012. Tyto změny by se 

zásadně dotkly nejen dopravní obsluţnosti města 

Borohrádek, ale v přímé závislosti i okolních obcí. 

Došlo totiţ k překvalifikování některých vlakových 

spojů na „spěšné“, které zastavují pouze v cílových 

stanicích Choceň – Týniště nad Orlicí, ostatní nádraţí 

pouze projíţdí. 

 Na základě tohoto nepříjemného zjištění byl pod 

záštitou DSO Tichá Orlice firmě OREDO (organizátorovi 

regionální dopravy Královéhradeckého kraje) zaslán 

dopis, který vyjadřoval nesouhlas zástupců dotčených 

obcí (Borohrádek, Čermná n/O a Ţďár n/O) 

s připravovanými změnami vlakového jízdního řádu. 

 Odpověď na připomínku týkající se dopravní 

obsluţnosti na trati 020 v úseku Týniště nad Orlicí přišla v následujícím znění: 

 „…..Spěšné vlaky 187x vedené po trati 020 v úseku Týniště nad Orlicí – 

Choceň, mají v Chocni přípoje na/od vlaků kategorie R Praha – Brno a zpět. 

Tyto vlaky objednává MD ČR. Vzhledem k úpravám časových poloh těchto 

vlaků, kdy ve směru Brno budou stanicí Choceň projíždět dříve a naopak ze 

směru budou přijíždět později, je nutné příslušně upravit časové polohy 

spěšných vlaků. Aby bylo možno zajistit přípoje ze spěšných vlaků na rychlíky, 

je nutné značně omezit zastavování spěšných vlaků. 

 Královéhradecký kraj si je vědom, že by došlo k zásadnímu omezení 

dopravní obslužnosti tohoto regionu. Ve spolupráci s ČD a.s. budou doplněny 

některé vlaky, které budou zastavovat na všech zastávkách, vyjma zastávky 

Újezd u Chocně, v úseku Choceň – Týniště nad Orlicí. V pracovní dny by se 

jednalo o odjezdy z Chocně v 9.00 a 18.00, z Týniště nad Orlicí v 16.30. Naopak 

by nebyl veden vlak z Chocně v 14.00. 

 O víkendu budou v úseku Borohrádek – Týniště nad Orlicí nově vedeny 

vlaky v 9.19 (SO), 15.19 a 19.19. V úseku Týniště  nad Orlicí – Borohrádek ve 

12.30 a 16.30. 

 Naše připomínky byly (z mé zkušenosti zcela vzácně) vyslyšeny. Ţďár si pomůţe 

o několik spojů a alespoň částečně vykompenzuje „ořezání“ z roku 2009. Přeji si a 

doufám, ţe toto rozhodnutí týkající se dopravní obsluţnosti naší i okolních obcí patří 

k těm trvalejším. Obratů, pro naše občany k horšímu - bez moţnosti obrany a 

rovnocenné diskuse, jsme si uţili jiţ dost. 

  Martina Benešová 
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 Jelikoţ plánujeme i letos vydat nástěnný kalendář obce Ţďár 

nad Orlicí, dovoluji si Vás opět oslovit – poţádat o zaslání fotografií (a 

tím i poskytnutí autorských práv) veřejných i neveřejných míst naší 

obce. Prosím o jejich doručení v elektronické formě na e-mail 

benesova.zdar@email.cz do 20.10.2011, připište název fotografie, 

případně fotografovaného objektu a jméno autora. 

 Loňská spolupráce s občany se osvědčila a já věřím, ţe tomu 

nebude jinak i letos. Děkuji a těším se na Vaše počiny. 

  Martina Benešová 

 

       Tak už to opět začalo. Co? No, přece nový školní rok! 

 Usměvavé a prosluněné září přivítalo do školních lavic nejen „ostřílené 

válečníky“, ale především naše prvňáčky s jejich početným doprovodem z řad rodičů, 

prarodičů, strýčků a tetiček. Letos jich je celkem šest: Natálie Andresová, Adina 

Benešová, Martin Berounský, Kamil Koucký, Ondřej Polčák a Kristýna Vilímková. Do 

třetí třídy nám uţ nenastoupil Michal Vošlajer a Pavla Peterková, kteří dali přednost 

mailto:benesova.zdar@email.cz
http://www.obrazky.cz/detail?q=pozor&offset=271&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=271&ref=http://www.obrazky.cz/?q=pozor&fulltext&from=253&resID=zLh0R0kmcQYxQNC8IsEea0anw4rMApvOPlznOLhNgJ4&imgURL=http://www.systemotronic.cz/grafika/spaw/Pozor.gif&pageURL=http://www.systemotronic.cz/&imgX=252&imgY=230&imgSize=4&thURL=http://media5.picsearch.com/is?zLh0R0kmcQYxQNC8IsEea0anw4rMApvOPlznOLhNgJ4&thX=128&thY=116&qNoSite=pozor&siteWWW=&sId=_8Rjr6cHwZ-CMEBDkBFb
http://kalendar.beda.cz/pic/ukazka/obrazkovy_mesicni_kalendar_s.jpg
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borohrádecké škole před tou 

naší. Škoda. Ostatních, tedy 

celkem 17 dětí, slavnostně 

přivítaly obě paní učitelky, 

paní vychovatelka, paní 

starostka i paní Berounská za 

školskou radu. Kaţdý z ţáků 

dostal malý dáreček. 

Prvňáčkové nám za něj 

zazpívali nebo řekli básničku a 

všem jsme popřáli úspěšný 

školní rok.  

      Také do školky nám 

přišly nebo co nevidět 

přijdou nové dětičky. Jsou 

to Patrik Andres, Jan 

Koucký, Lada Špaltová ze 

Ţďáru, Antonie Venclová ze 

Světlé, Anna Uhlířová z Lípy 

a Natálie Dittrichová a 

Barbora Enţlová ze Zdelova. 

Kromě školáků odešli z MŠ i 

sourozenci Peterkovi. 

Kapacita školky je naplněna, 

je přihlášeno 24 dětí. Od 

září je na přání rodičů 

zkušebně prodlouţen provoz 

mateřinky do 16 hodin. 

     Pomyslný vláček se uţ tedy pomalu rozjíţdí, jako vţdy nás čeká spousta práce, ale i 

záţitků z našich akcí, které pro děti kaţdým rokem připravujeme. 

     Takţe, ať je tento rok pro kaţdého z nás jeden z těch hezkých, na které se 

vzpomíná! 

Výzva 

 V závěru minulého školního roku se nám podařilo do školy z  peněz EU pořídit 

nové modernější počítače. Ty původní jsou ještě funkční. Nechala jsem je ocenit firmou 

ASCO a nabízím je do konce měsíce října občanům k zakoupení. 

 Jedná se o stolní PC Celeron 1GHz, 128MB RAM, 20GB HDD, Windows 

2000 Professional, monitor CRT 17“ 1280x1024/60Hz max.. Cena pro přímý 

prodej: 700,- Kč včetně DPH 

Mgr. Jaroslava Bouchnerová, ředitelka ZŠ a MŠ 

http://www.obrazky.cz/detail?q=pozor&offset=271&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=271&ref=http://www.obrazky.cz/?q=pozor&fulltext&from=253&resID=zLh0R0kmcQYxQNC8IsEea0anw4rMApvOPlznOLhNgJ4&imgURL=http://www.systemotronic.cz/grafika/spaw/Pozor.gif&pageURL=http://www.systemotronic.cz/&imgX=252&imgY=230&imgSize=4&thURL=http://media5.picsearch.com/is?zLh0R0kmcQYxQNC8IsEea0anw4rMApvOPlznOLhNgJ4&thX=128&thY=116&qNoSite=pozor&siteWWW=&sId=_8Rjr6cHwZ-CMEBDkBFb
http://www.obrazky.cz/detail?q=pozor&offset=271&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=271&ref=http://www.obrazky.cz/?q=pozor&fulltext&from=253&resID=zLh0R0kmcQYxQNC8IsEea0anw4rMApvOPlznOLhNgJ4&imgURL=http://www.systemotronic.cz/grafika/spaw/Pozor.gif&pageURL=http://www.systemotronic.cz/&imgX=252&imgY=230&imgSize=4&thURL=http://media5.picsearch.com/is?zLh0R0kmcQYxQNC8IsEea0anw4rMApvOPlznOLhNgJ4&thX=128&thY=116&qNoSite=pozor&siteWWW=&sId=_8Rjr6cHwZ-CMEBDkBFb
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 Podzimní sezónu zahájil oddíl kopané TJ Sokol Ţďár nad Orlicí 21.8. 2011. Tréninky 

hráčů byly stanoveny stejně jako v jarní sezóně na úterý a čtvrtek. V přípravě jsme odehráli tři 

zápasy – s Albrechticemi A, s Býští a s Labutí Rychnov.  

Do soutěţe muţstvo vstoupilo výhrou nad Doudlebami B 3:0. 

V dalších třech utkáních přišly kruté poráţky - V Kostelecké 

Lhotě 3:1, doma s Dobruškou B 1:4 a v Rychnově 1:5. Tímto 

se opakoval podzim roku 2010, kdy náš bodový zisk byl 

totoţný s letošním. V dalším utkání na domácím hřišti přišlo 

zlepšení a remíza s velmi dobrým soupeřem -  Zdelovem (1:1). 

Po pěti odehraných zápasech je muţstvo na desátém místě se 

čtyřmi body. 

Pro podzimní utkání naše muţstvo posílili hráči Ţivec 
z Albrechtic a Poláček z SK Přepychy. 

Výbor TJ Sokol 

Pořadí mužstvo vítězná 

utkání 

remíza prohra skóre body 

1. Dobruška B 4 0 0 18:5 12 

2. Lípa A 4 0 1 18:8 12 

3. Labuť RK 3 2 0 14:5 11 

4. K. Lhota A 3 0 1 12:10 9 

5. Zdelov 2 3 0 9:7 9 

6. Albrechtice A 2 2 1 15:9 8 

7. Solnice 2 0 2 8:7 6 

8. Vamberk A 1 2 1 12:9 5 

9. Rychnov B 1 1 2 8:8 4 

10. Žďár 1 1 3 7:13 4 

11. Petrovice 1 0 3 4:12 3 

12. Doudleby B 0 1 3 3:12 1 

13. Javornice A 0 1 4 4:15 1 

14. 1.FC Rokytnice 0 1 3 2:14 1 

 

http://www.obrazky.cz/detail?q=fotbalisty&offset=343&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=346&ref=http://www.obrazky.cz/?q=fotbalisty&fulltext&from=325&resID=ZvjxTA3P62zLYqBmSi-pQ8MmWpWZ7rCjavduNhemYNc&imgURL=http://img5.ct24.cz/multimedia/images/9/807/middle/80622.jpg&pageURL=http://www.ct24.cz/sport/59485-vsichni-zamestnanci-cmfs-dostali-od-noveho-vedeni-vypoved/&imgX=400&imgY=300&imgSize=12&thURL=http://media5.picsearch.com/is?ZvjxTA3P62zLYqBmSi-pQ8MmWpWZ7rCjavduNhemYNc&thX=128&thY=96&qNoSite=fotbalisty&siteWWW=&sId=nhDHEyXOwcVkYPNKC2yy
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Zpráva o činnosti sboru dobrovolných hasičů ve Žďáru nad Orlicí 

Červenec ♦ Pravidelná schůzka sboru 

♦ 9.7.2011 jsme se, jako jiţ 

kaţdý rok, zúčastnili 

"tradičně netradiční hasičské 

soutěţe" Lhotecký dţbán v 

Kostelecké Lhotě, tentokrát s 

podtitulem "Hasiči na 

létajících strojích". V nabité 

konkurenci mnoha týmů 

jsme uspěli především v 

soutěţi o nejrychleji 

provedený suchý útok, kde 

jsme obsadili první místo a 

převzali ocenění. V klasickém 

poţárním útoku jsme se 

potýkali s problémem 

netěsnosti sacích hadic 

(ihned po soutěţi 

odstraněno), proto jsme 

do bojů o nejvyšší 

příčky letos nezasáhli. V 

letošním roce byl 

Lhotecký dţbán doplněn 

o pokus o vytvoření 

rekordu ve vypuštění 

největšího počtu červených balónků v jeden okamţik na jednom místě, a 

to za odborného dohledu komisaře z agentury Dobrý den z Pelhřimova. 

Výtěţek z prodeje balónků obdrţelo jako společný dar účastníků Občanské 

sdruţení rodičů a přátel dětí s handicapem ORION. Několik členů si tyto 

balónky zakoupilo a i oni se zapojili nejen do pokusu o vytvoření rekordu, 

ale hlavně finančně podpořili výtěţek z prodeje.  

  ♦ Údrţba hasičské techniky a vybavení. 

♦ Po vydatných deštích se přeplnil místní rybníček a začal zaplavovat a 

ohroţovat zahradu rodiny Vrbatových. JSDH oblast uzavřela a zajišťovala 

regulaci odtoku vody z přetékajícího rybníčku. Dále pak monitorovala 

situaci v okolí řeky a podél celé délky potoka ve Ţďáru nad Orlicí. 

♦ Hasičský záchranný sbor České republiky nám, jako plnohodnotné 

sloţce IZS (Integrovaného záchranného sytému), přidělil volací znaky pro 

radiostanice.  
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Od července 2011 se tedy při jakémkoliv výjezdu jednotky (cvičný, ostrý,  

kondiční jízdy, technicky zásah) jiţ nehlásíme na operační středisko jako  

JSDH Ţďár nad Orlicí, ale znaky PRK 460 aţ PRK 469 (jednotlivé kódy  

znamenají velitelská stanice, stanice ve vozidle, strojník, atd.) 

Srpen ♦ Pravidelná schůzka sboru  

♦ 27.8.2011 se konalo opékání pro členy a přispívající. 

Září  ♦ Pravidelná schůzka sboru 

♦ 3.9.2011 jsme prováděli nácvik na soutěţ v Albrechticích a to nácvik 

sání a zkoušku stříkačky. 

♦ 4.10.2011 jsme prováděli údrţbu hasičské cisterny, členové JSDH se 

seznamovali a proškolovali s obsluhou cisterny a ostatní techniky. 

♦ 10.9.2011 nás při soutěţi v 

poţárním sportu v Albrechticích 

nad Orlicí i přes dokonalou 

přípravu zradila technika - 

přenosná stříkačka PS12 - 

prasklý okruh chlazení olejové 

vany, náš zkušený strojník se 

však i s tímto 

handicapem dokázal částečně 

vyrovnat a soutěţ jsme 

dokončili bez diskvalifikace, 

na umístění v první pětce 

jsme pochopitelně letos 

pomyslet nemohli.  

   

Dne 8.10.2011 proběhne od 9.00 hodin „Sběr starého železa“. Pokud bude 

potřebovat někdo z občanů pomoc s odklízením šrotu z půdy, garáţe, sklepa apod. 

obraťte se prosím na Hasičský sbor /Josef Kovařík, Libor Václavík, Kamila 

Berounská/ nebo přímo na obecní úřad a členové SDH Vám s jeho likvidací ochotně 

pomůţou.  

Za SDH Ţďár nad Orlicí Kamila Berounská a Tomáš Zahálka 
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Ze staré obecní kroniky 

Pro toto číslo zpravodaje jsem pro Vás vybrala zápis ze staré obecní 

kroniky z roku 1927, tyto řádky najdete na stranách 277 a 278. Pojednává o 

epidemii zákeřné chřipky. 

„…V roce 1918 objevila se u nás epidemicky chřipka zvaná 
„španělská“, která byla velmi nebezpečná, neboť málo koho 
vynechala a celé řady lidí zkosila, a nebo památku jim po sobě 
zanechala.  

      Letos v roce 1927 objevila se podobná chřipka, protáhla 
rychlostí celou Evropu a nevynechala ani naši republiku. Naštěstí 
nebyla tak zlá a prudká jako v roce 1918. Začátek nemoci jevil se: 
prudkou horečkou (třasavkou), mrazením, celkovou malátností, 
bolestí hlavy, čela, kolem očí, naprostou nechutí k jídlu. K tomu 
přidružuje se rýma, kašel, zánět spojivek, průjem, vrhnutí, v 
těžších případech i se zánětem plic končívá. Nejvíce obětí 
vyhledává si mezi lidmi ve stáří 21 - 50 let. Nepřidruží-li se 
komplikace, probíhá celkem příznivě. Důležité jest, aby nemocný 
předčasně neopouštěl lůžko. I u nás chřipka tato řádila a 
málokoho vynechala. I život lidský si vyžádala. Zkosila občana 
Jana Sekyru, hajného a zároveň člena místní šk. rady…“ 

      Pravděpodobně se jedná o hajného z tzv. „Sekyrovy hájovny“. Jiţ mnohokrát 

mě napadlo, jak asi tato hájovna vypadala v době „zlatých časů“, jak se tady asi 

ţilo rodině hajného, jak se děti odtud dostávaly v zimě do školy. Tato zpráva je 

smutná, ale určitě tady muselo být i veselo, spousta dětí, hezká zahrádka, 

zvířata. Netuším, kolik generací rodiny tady ţilo, kolik hajných se tady 

vystřídalo… Můţete, prosím, někdo přispět svými vzpomínkami, případně 

fotografiemi, třeba bychom v našem zpravodaji mohli dát postupně dohromady, 

jak toto místo vypadalo v běhu času…. 
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Sportovci ze Světlé 

      Z historie naší obce je i další příspěvek, navazuje na předchozí úryvky 

z kroniky o fotbalovém muţstvu a novém hřišti ve Ţďáru a na zprávu o 

fotbalovém muţstvu na Světlé. Dokládá, ţe maličká osada Světlá byla zřejmě po 

dlouhá desetiletí přímo líhní sportovních talentů. V říjnu 1956 přinesl Okresní 

zpravodaj následující zprávu (napsal J. Zíbar): 

 „…V neděli dne 14. října 1956 byl proveden v Potštejně přespolní běh mládeže 

škol našeho okresu a krajský přebor TSO Sokol. Závod byl uskutečněn za velmi dobré 

účasti žáků a žákyň škol na okrese, ale za krajně nepříznivého počasí. Nejvíce byla 

zastoupena osmiletá střední škola v Týništi, která byla také nejúspěšnější. Zvítězila 

v družstvech chlapců i děvčat a dle předběžných výsledků i v jednotlivcích zvítězil žák 

osmiletky z Týniště nad Orlicí Absolon. Tyto úspěchy jsou jistě zásluhou velmi dobré 

práce soudružky učitelky Cílkové. 

V krajském přeboru TSO Sokol zvítězil dle předběžných zpráv státní reprezentant 

Štefan Novota v běhu na 5 a 3 km. V dorostu mladším zvítězil vítěz běhu Pochodně 

František Vosáhlo z TJ Žďár nad Orlicí. Podrobné výsledky budou zveřejněny v příštím 

čísle našeho Zpravodaje….“ 

Výstřiţek novin si uschovala paní Absolonová, maminka pana Vl. 

Absolona a tím druhým sportovně nadaným „světelákem“ byl pan Fr. Vosáhlo. 

PS: Najdou se další zajímavé výstřiţky nebo fotografie? Předem děkuji za nové 

příspěvky, náměty na fotohádanky atp.!!!  

Kontakt: rehackova.jana@seznam.cz nebo osobně 

                                                                   Zpracovala Jana Řeháčková 

Žďárský fotbal 

Články ve Vašem zpravodaji obce Ţďár mě donutili, abych se s Vámi podělil o 

vzpomínky z mladých let.  

Jako kluk jsem se s partou chlapců chodil dívat na fotbalové tréninky 

fotbalistů ze Světlé. Trénovali na louce u Tiché Orlice po senoseči. Jednu neděli 

jsme s nimi šli na fotbalový zápas do Lípy nad Orlicí. Byl to pro nás velký záţitek. 

Za Světlou hráli bratři Chaloupkovi, Špačkovi, Faltovi, Neumanovi, Martinec, 

Absolon, Týplt, Vosáhlo, Kupka, Koucký a Toman. Ze Ţďáru za ně hrál Josef 

Vojtěch.  

mailto:rehackova.jana@seznam.cz
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Po ustanovení fotbalového klubu SK Ţďár, bylo nutno vybudovat fotbalové 

hřiště. Po dohodě s panem Hláseckým, nájemcem statku Tůmovka, byl 

dohodnut nájem pole po sklizni obilovin v místě, kde se dnes nalézá hřiště o 

podstatně menších rozměrech. Po získání pozemku nás čekala velmi náročná a 

usilovná práce na úpravě hrací plochy. Nejdříve byla plocha zorána, poté 

vláčena, vyhrabána a smykována - 4 metrovým trámem, taţeným koňmi, který 

srovnával povrch pole. Poté nastala práce s lopatou a hráběmi na dorovnání 

povrchu. Zároveň se prováděl sběr kamenů. Po těchto pracích přišlo na řadu 

válcování. Nyní konečně došlo na postavení fotbalových branek a nalajnování 

hřiště. To vše se provádělo s nadšením, zdarma a bez nároku na odměnu. Na 

úpravách hrací plochy zde pracoval i nadšenec, důchodce pan Raška, který 

zde s hráběmi trávil celé dny.  

Před válkou bylo zde sehráno velké mnoţství zápasů, i kdyţ se nám okolní 

kluby smály, ţe hrajeme na Sahaře. Hřiště bylo písčité a jen řídce porostlé 

plevelem. Zájem o fotbal byl veliký a byla sestavena dvě druţstva a ještě se na 

všechny nedostalo. Bylo první druţstvo a zájezdovka, ve které hráli starší hráči a 

mladí. Za Ţďár hráli z okolí Václav Hroch, Ruda Opa z Albrechtic a Josef Hlaváč 

z Týniště, kteří chodili s děvčaty ze Ţďáru. Dále zde hrál Sewald, který pracoval 

v době krize u Škopů, dříve to byl hráč Kolína. V létě zde bývali na letním bytě 

Hlouškovi z Prahy a jejich syn Mirek, jinak hráč Slavie Praha, který si rád zahrál. 

V roce 1937 pan Josef Vojtěch přivedl z vojny s sebou dva Maďary, kteří hráli za 

Ţďár.  

Veselé příhody: Ve Ţďáru hráli Holice a v jejím muţstvu byli dva budoucí hráči 

první ligy. Ţďár jiţ hodně prohrával a při jednom útoku obešli všechny hráče i 

brankáře a míč se volně kulil do brány. Já jsem stál u brankové tyče, vběhl jsem 

do hřiště a míč odkopl mimo branku. Načeţ se zvedl velký smích a pokřik, já se 

lekl a utekl do lesa. Druhý případ - ve Ţďáru hrálo Horní Jelení. Po lajně běhal 

malý vychrtlý útočník z Jelení, který provokoval zde stojící ţďárské fanynky. Byly to 

manţelky hráčů, nebo příznivkyně fotbalu. Při útoku těsně okolo nich, ho jedna 

fanynka zachytila deštníkem za krk a strhla na zem. On nevěděl chvíli co se děje 

a pak se dal na útěk. Obecenstvo to odměnilo veselým pokřikem.  

V roce 1939 po okupaci České republiky Hitlerovým Německem, byl 

veškerý ţidovský majetek zkonfiskován. Statek Tůmovka, který byl majetkem 

pana Hostovského byl zabrán. Pan Hostovský se celou válku skrýval u Ţamberka, 

aby nemusel do koncentračního tábora, odkud nebylo návratu. Správcem 

Tůmovky se stal pan Holzeb z Hradce Králové, který byl u Němců dobře zapsán. 

Po převzetí statku nám hřiště sebral a nechal ho zorat. Hledali jsme nový prostor 

pro hřiště. Nakonec nám zbyla moţnost hřiště vybudovat na zahradě proti 

hospodě u Vajglů. To však pro soutěţ rozměrově nevyhovovalo. Přední část 

k silnici byla ideálně rovná, neboť v roce 1937 se zde konalo okrskové cvičení 

Sokola, taková malá Spartakiáda. Zadní část k ţelezniční trati byla travnatá, 

hrbolatá a zamokřená. Kdyţ se zde nemohla hrát soutěţ, hráči se rozešli do 

okolních klubů. Například do Albrechtic odešli Láďa Hofman, Antonín Veselka, 

František Václavík, Láďa Neuman, Jaroslav Talavašek, Láďa Václavík, Josef 

Brandejs a Láďa Hloupý (Slezák). Na přiložené fotografii je mužstvo, které 

odehrálo přátelský zápas na Holicku. Zleva stojí Láďa Neuman, Jaroslav 



 
Z p r a v o d a j  o b c e  Ž ď á r  n a d  O r l i c í  

 
stránka 13 

Talavašek, Láďa Hloupý, Láďa Hofman, Josef Brandejs, klečící Josef Hemelík, 

Antonín Veselka, Láďa Vajgl, sedící Josef Provazník, Jindra Polávka a Augustín 

Provazník.  

Po válce v roce 1945 se pan Hostovský vrátil a pozemek pro hřiště klubu 

vrátil. Začala usilovná práce na obnově a srovnání hřiště. Pod stráňkou k silnici 

byl dolík, kde bylo nutné navézt aţ 40 cm zeminy. Nejdříve bylo provedeno 

přeměření celého hřiště za pomocí 5m prkna a vodováhy. Byly zatlučeny kolíčky, 

které určovaly výšku naváţky, nebo odebrání vrstvy země. To vše prováděli 

brigádníci. Pro naváţení byl vypůjčen vozík a kolejky od pana Tuţila z Albrechtic. 

Stráňka u silnice se postupně odebírala a byla naváţena do dolíků. Zároveň se 

odebráním stráňky hřiště prodluţovalo. Brigád se zúčastňovalo mimo mládeţe 

také velká řada občanů z obce. Mezi brigádníky byl například voják ze 

Svobodovy armády, praporčík František Vrbata, který prošel válkou od Buzuluku 

aţ do Prahy. Byl několikrát raněn a vyznamenán.  

Pro Český svaz mládeţe byla získána dřevěná chata z Dlouhé Louky, která 

dříve slouţila Němcům jako stráţní domek u skladu munice, a to zásluhou pana 

Jaroslava Bahníka. Chata byla postavena na hřišti, kde slouţila jako klubovna, 

kabina pro přestrojování fotbalistů a zároveň jako sklad.  

Tímto končí mé vzpomínky, neboť jsem odešel na vojnu a po dvou letech 

po návratu z vojny jsem se plně věnoval svému oblíbenému sportu, cyklistice 

v Klubu českých velocyklistů v Holicích. Byli jsme řadu let mistry cykloturistiky 

Československé republiky.  

Ladislav Vajgl 
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To je zlatý posvícení, to je zlatá neděle… 

říjen – listopad 

K podzimu neodmyslitelně patří posvícení. Na 

posvícení neboli na hody se těšili všichni. Kromě 

dobrého jídla znamenalo posvícení společnou zábavu, 

tanec, muziku a pochopitelně vydatné popíjení. 

Několik dní se nedělalo nic jiného, než vařilo, peklo a 

smažilo, nešetřilo se na množství. Protože každá 

vesnice měla posvícení jiný den, byla to příležitost 

k četným návštěvám u příbuzných nebo přátel, které 

se vzájemně oplácely. Hlavním dnem posvícení byla 

vždy neděle před nebo po svátku místního patrona. 

Často se radovánky protáhly i na několik dnů.  

Podle zpráv z 18. století bylo posvícenských příležitostí 

tolik, že lidé chodili po návštěvách z vesnice do vesnice a 

zanedbávali práci. To bylo zřejmě hlavním důvodem, proč 

vyšlo za vlády Josefa II. v roce 1787 nařízení, které 

předepisovalo jen jedno posvícení v roce, a to v neděli po sv. 

Havlu. Lidé si však císařský dekret vyložili po svém. Netrvalo 

dlouho a v mnoha vesnicích se kromě „povinného 

císařského“ posvícení drželo i to původní podle místních 

zvyklostí.  

Přípravy začínaly už několik dnů předem. Bylo třeba 

uklidit celý dům, museli se nakoupit chybějící zásoby včetně 

piva a také pozabíjet a zpracovat husy, kachny, kuřata či 

vepře. Také se hodně peklo. Nesmělo se ani zapomenout na pozvání příbuzných a 

přátel. To dělaly většinou děti a roznášely přitom speciální koláče tzv. zváče. 

V neděli šli všichni do kostela a po ní se podával oběd, tvrdí se, že nejbohatší 

v celém roce. V 18. a 19. století se jedla polévka, různé druhy masa včetně pečené 

husy, knedlíky a zelí, smetanové omáčky, spousta koláčů a dalšího pečiva. K tomu 

http://www.obrazky.cz/detail?q=posv%C3%ADcen%C3%AD&offset=147&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=154&ref=http://www.obrazky.cz/?q=posv%C3%ADcen%C3%AD&fulltext&from=129&resID=xh6ySOVLVeZGeNOZkcrnQbKLKdFwzaUTdq01pQ0kNKE&imgURL=http://www.moje-rodina.cz/files/images/Obraz006-2.thumbnail.jpg&pageURL=http://www.moje-rodina.cz/soutez-pro-tehulky-7-kolo/bajecna-dovolena&imgX=130&imgY=98&imgSize=5&thURL=http://media2.picsearch.com/is?xh6ySOVLVeZGeNOZkcrnQbKLKdFwzaUTdq01pQ0kNKE&thX=128&thY=96&qNoSite=posv%C3%ADcen%C3%AD&siteWWW=&sId=MpEOPPoJwAXfoEvo-BXD
http://www.kalendarakci.atlasceska.cz/svatovaclavske-posviceni-2009-stochov-6559/zvetsit-foto/84775/
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nesměl chybět dostatek piva. 

Hosté s domácími poseděli a 

probrali úrodu, počasí, 

novinky ze vsi, střídavě jedli 

a vyprávěli. Na rozloučenou 

dostávali bohatou výslužku. 

Večer bývala taneční zábava 

pro mládež, často se protáhla 

až do rána. V pondělí se 

konala zábava s názvem 

„pěkná neboli zlatá hodinka“, 

která se ještě dnes dodržuje. 

Lidé se scházejí v hospodě s rozsvícenými svíčkami. Úterní „sousedská“ zábava se 

dnes už nedrží. Podle pamětníků to bývala příležitost k tanci pro starší.  

V pondělí se také odehrávaly z dnešního pohledu drastické obyčeje veřejného 

zabíjení zvířat, jejichž maso se pak večer v hospodě upeklo a snědlo. Někde stínali 

kohouta, jinde berana (na Moravě) nebo shazovali kozla ze skály či z kostelní věže. 

Před zabitím zvířete se vždycky odehrával symbolický soud. Při němž se oběti 

vyčetla spousta zlých skutků. To vše se dělo za účasti diváků z celé obce a okolí. 
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Dozvukem bývala oslava konaná následující neděli, 

říkalo se jí mladé posvícení.  Tradičním posvícenským 

pečivem byly koláče, nejčastěji kulaté, ale i čtvercové, 

obdélníkové, s náplní uvnitř nebo i navrchu. Plnily se 

tvarohem, povidly, mákem, ořechovou nebo hruškovou 

nádivkou, nebo tzv. 

šimlíkem – spojení tvarohu 

s mákem. 

      Tak si ty podzimní 

radovánky pěkně užijme!!!!  

 

  

   (Podle knihy A. Vondruškové zpracovala Jana Řeháčková) 
 

 

Nová hádanka:   

Krásná podzimní procházka…..Určitě tohle místo znáte….       

J. Ř. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.obrazky.cz/detail?q=posv%C3%ADcensk%C3%A9 kol%C3%A1%C4%8De&offset=1&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=8&ref=http://search.seznam.cz/?q=obr%C3%A1zek+posv%C3%ADcensk%C3%A9+kol%C3%A1%C4%8De&sId=brTNN4ORw85mNEva7x_E&aq=-1&oq=obr%C3%A1zek+posv%C3%ADcensk%C3%A9+kol%C3%A1%C4%8De&sourceid=top&thru=&resID=37TC8EbQ0LMJbOJqcbTpw_HAYOz9JNY0RZppT0vPMmk&imgURL=http://img.ella.centrum.cz/photos/2009/09/09/1021-257303-posvicenske-kolace.jpg&pageURL=http://recepty.centrum.cz/varime/2009/9/10/clanky/posviceni-oslava-hojnosti-kostela/&imgX=329&imgY=247&imgSize=40&thURL=http://media3.picsearch.com/is?37TC8EbQ0LMJbOJqcbTpw_HAYOz9JNY0RZppT0vPMmk&thX=128&thY=96&qNoSite=posv%C3%ADcensk%C3%A9+kol%C3%A1%C4%8De&siteWWW=&sId=MpEOPPoJwTeTNEMt6SYM
http://www.obrazky.cz/detail?q=posv%C3%ADcensk%C3%A9 kol%C3%A1%C4%8De&offset=145&limit=20&bUrlPar=filter=1&resNum=152&ref=http://www.obrazky.cz/?q=posv%C3%ADcensk%C3%A9 kol%C3%A1%C4%8De&fulltext&from=127&resID=zzRcVqUYPFMZBW47YhJm2wttD_fT91pk3ZARMW9jupQ&imgURL=http://www.ceskahospodynka.cz/image/satekol.jpg&pageURL=http://www.ceskahospodynka.cz/recept.jsp?id=1831&imgX=320&imgY=213&imgSize=68&thURL=http://media1.picsearch.com/is?zzRcVqUYPFMZBW47YhJm2wttD_fT91pk3ZARMW9jupQ&thX=128&thY=85&qNoSite=posv%C3%ADcensk%C3%A9+kol%C3%A1%C4%8De&siteWWW=&sId=MpEOPPoJwwHMNEbpuTnA


 
Z p r a v o d a j  o b c e  Ž ď á r  n a d  O r l i c í  

 
stránka 17 

Hádanka z minulého čísla: 

Cesta z osady Světlá do písníku. 
 

 

 

Kdo ví, jak třídit odpad, má šanci vyhrát soutěž 
o zajímavé ceny 

 

 Tašky na notebook a flash disky, termohrnky, houpací sítě, meteostanice 

s venkovním senzorem – to jsou některé z cen, které čekají na výherce 

soutěže o třídění odpadu. K získání cen si stačí zapnout Český rozhlas Hradec 

Králové a odpovědět správně na otázku, která se bude týkat právě správného 

nakládání s odpadem. Soutěž probíhá v rámci krajského projektu „Čistá obec, 

čisté město, čistý kraj“, který podporuje společnost EKO-KOM, a.s. která 

v České republice zaštiťuje systém zpětného odběru a využití odpadových 

obalů.  

 Šanci na vítězství v soutěži má každý, kdo odpad alespoň příležitostně 

třídí, a něco málo tak o této problematice ví. Soutěž se bude na vlnách 

Českého rozhlasu Hradec Králové konat pokaždé mezi osmou a devátou 

hodinou ráno v týdnech od 26. září do 2. října, od 24. října do 30. října, od 21. 

listopadu do 27. listopadu a od 12. prosince do 18. prosince. Soutěžící bude 

mít vždy na výběr ze tří možných odpovědí. Když neuhodne, bude mít šanci na 

výhru další volající. 

 O tom, jak třídit odpad, může pomoci lidem web www.jaktridit.cz. Více 

informací k projektu společnosti EKO-KOM, a.s. který je realizován ve 

spolupráci s Královéhradeckým krajem, je možné najít na internetových 

stránkách www.cistykraj.cz.  

Kontakt: 
Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s 
Tel.: 721 562 554, Eml.: pesek@ekokom.cz 
 

 

http://www.jaktridit.cz/
http://www.cistykraj.cz/
mailto:pesek@ekokom.cz
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TTýýddeenn  vvzzdděělláávváánníí  ddoossppěěllýýcchh  22001111  

Dovolte, abychom Vám touto cestou nabídli účast na 

aktivitách jiţ pátého ročníku Týdne vzdělávání 

dospělých 2011 v Královéhradeckém kraji, který se 

uskuteční ve dnech 7. - 11. listopadu 2011. 

Mottem Týdne vzdělávání dospělých 2011 (dále jen 

TVD) pro rok 2011 je:  

„Dalším vzděláváním ke zvýšení šancí na trhu práce.“ Hlavním cílem této 

významné celorepublikové akce je motivace potenciálních účastníků 

celoţivotního vzdělávání, vzdělavatelů a zaměstnanců k účasti ve vzdělávání 

dospělých. 

     V rámci TVD bude připraven zajímavý program pro občany všech věkových 

kategorií, ať jsou zaměstnaní, či nezaměstnaní. Stačí chuť vzdělávat se, učit se 

novým věcem, nebo chuť zpříjemnit si den zajímavou akcí – přednáškou, 

ukázkovou hodinou kurzů či seminářem. To vše zcela zdarma. Tyto akce se 

uskuteční ve vlastních prostorách jednotlivých institucí a některé proběhnou i 

v prostorech úřadu práce. 

      Program se v současné době vytváří, uzávěrka přihlášek vzdělavatelů bude 

v září 2011. Doufáme, ţe se aktivit budou svou nabídkou účastnit stejně jako vloni 

střední školy, mateřská centra, domy dětí a mládeţe, občanská sdruţení, 

autoškoly a řada soukromých vzdělávacích firem. V rámci TVD se představí i 

Kontaktní pracoviště Úřadu práce České republiky v Rychnově n.Kn. Jeho 

pracovníci také připravují v rámci TVD setkání u kulatého stolu zástupců 

významných firem z regionu, ředitelů středních škol a výchovných poradců, aby 

společně probrali další moţnosti přípravy absolventů škol na skutečné poţadavky 

praxe. 

     Více informací a později i kompletní program naleznete na stránkách Úřadu 

práce České republiky – krajské pobočky v Hradci Králové: 

http://portal.mpsv.cz/upcr/kp/hkk/informace_z_useku_up/tyden_vzdelavani_dos

pelych 

http://portal.mpsv.cz/upcr/kp/hkk/informace_z_useku_up/tyden_vzdelavani_dospelych
http://portal.mpsv.cz/upcr/kp/hkk/informace_z_useku_up/tyden_vzdelavani_dospelych
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V případě jakýchkoliv dotazů nás můţete oslovit na níţe uvedených kontaktech: 

Mgr. Naděţda Martincová, tel. č. 950 159 231, e-mail 

Nadezda.Martincova@rk.mpsv.cz  

Ing. Alena Martincová, tel.č. 950 159 310, e-mail Alena.Martincova@rk.mpsv.cz 

Mgr. Libuše Sychrová, tel. č. 950 159 234, e-mail Libuse.Sychrova@rk.mpsv.cz  

Sledujte tisk a výlepní plochy, jiţ brzo se dozvíte podrobný program pro náš okres. 

Věříme, ţe si v programu TVD vybere opravdu kaţdý. Všichni jste srdečně zváni. 

Těší se na Vás pracovnice poradenství KoP Úřadu práce ČR v Rychnově n.Kn. 

 

 

 V rubrice „Víte, ţe….“ jsem upozornila na náš „úspěch“ v podobě 

čtvrtého místa v soutěţi zpravodajů. Soutěţilo se hlasováním na webových 

stránkách Rychnovského deníku a nešlo o hodnocení technické a odborné 

úrovně zpravodajů (ne všichni máme stejné finanční a personální moţnosti), 

ale o to, který zpravodaj se těšil největší oblibě svých obyvatel a navíc třeba 

zaujal čtenáře webu. Za opravdu nemalou podporu ještě jednou mnohokrát 

díky. 

 Náš zpravodaj se tvoří v „partyzánských“ podmínkách, a ač se to 

třeba na těch pár listech nezdá, je za kaţdým číslem mnoho úsilí a někdy i 

nervů. Na druhou stranu – povaţuji kaţdé vydání za takové naše dítě. Je 

radost vidět, jak pomalu dostává obsah díky pravidelným i nepravidelným 

přispěvatelům, baví mě vybírat ilustrace, fotografie, čímţ se mohu podílet 

na jeho jedinečnosti. Zlobení se s tiskem, kompletace a finální skládání – to 

vše musí se mnou proţívat účetní obce – nyní p. Tupcová. Ale o to je pak 

člověk pyšnější, kdyţ se konečně to „naše“ dílo dostane mezi Vás – občany. 

 Ale i přes všechny výše uvedené pozitivní pocity z vykonané práce 

bych uvítala pomoc. Dovoluji si Vás tímto vyzvat a zbavit ostychu. Přidejte 

se k nám, napište nám své postřehy a názory okolo dění v obci, 

zavzpomínejte a podělte se o obecní události dávno i nedávno minulé. Vítán 

je i nápad či pomoc s grafickým zpracováním. Uzávěrka je zpravidla k 15. 

dni kaţdého čtvrtletí a můţete mne kontaktovat osobně nebo 

prostřednictvím e-mailu: benesova.zdar@email.cz. Děkuji a těším se….. 

    Martina Benešová  

mailto:Nadezda.Martincova@rk.mpsv.cz
mailto:Alena.Martincova@rk.mpsv.cz
mailto:Libuse.Sychrova@rk.mpsv.cz
mailto:benesova.zdar@email.cz
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Vítáme nové občánky  

Robin Rufr   nar. 15.7.2011 

Adéla Kupková  nar. 12.8.2011 

 

Šťastným rodičům blahopřejeme. 

Životní jubilea – červenec – září 2011 

75 let Marie Říhová  

89 let Marta Charvátová 
 
75 let Miloslav Popelka  
 
81 let Miroslav Dytrt 
 
84 let Milada Charvátová 
 
75 let Jarmila Hemelíková 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme a do 

dalších let přejeme pevné zdraví, hodně štěstí, 

lásky a rodinné pohody. 

Poděkování: 

 Děkuji zástupcům obce i mým přátelům za milé blahopřání k 70. narozeninám, které mi udělalo 

opravdovou radost. Vážím si toho tím víc, že nejsem rodačkou z naší obce, ale díky všem milým 

spoluobčanům jsem tady nalezla opravdový, pěkný a klidný domov. Jsem ráda, že jste mě vzali mezi 

sebe.  

 Děkuji.  

   Helena Havlová 

 Děkuji za blahopřání k mým 81. narozeninám a návštěvu zástupcům obce. 

Miroslav Dytrt 
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http://www.flower.cz/?pageid=73&prod=142&ktg=22
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